
 
Beste Conny,  
 
 
 
 
 
Leny heeft me gevraagd te reageren op de punten van het bestuur n.a.v.  de OTW bijeenkomst op 30 
november 2024. 
 
Dat doe ik graag.  
 
Laat me jullie meenemen in ons denken.  
 
Seksueel grensoverschrijdend gedrag is ongewenst en zeer beschadigend voor de slachtoffers en 
daarom willen we dat het stopt. We willen niet langer dat vrouwen en meisjes hier mee 
geconfronteerd worden, nu niet en in de toekomst niet. Er is altijd veel aandacht voor de slachtoffers 
geweest en dat moet ook zo blijven. Echter, je lost het probleem daarmee niet op.  
Onze vraagstelling  was dan ook: hoe kunnen we er voor zorgen dat ongewenst grensoverschrijdend 
gedrag stopt.  
 
In Utrecht is veel te doen geweest over de banga lijst. Vreselijk voor die vrouwelijke studenten. Ook 
hier de vraag: hoe krijg je dit gestopt. Gelukkig is er door de LKVV (Landelijke Kamer van 
Verenigingen, de overkoepelende organisatie van bijna 50 studentenverenigingen één van de 
grootste studentenorganisaties van Nederland) actie ondernomen. Zij hebben  met zijn allen meer 
dan een jaar gewerkt aan een gedragscode voor studentenverenigingen. Dit document moet onder 
meer seksueel overschrijdend gedrag tegengaan. Dat wekte onze interesse. Wat staat er in die code? 
We hebben de code bestudeerd en vonden het een mooi aanknopingspunt voor de vraag: hoe 
stoppen we dit.  
 
We willen bereiken dat alle mannen gaan nastreven dat het hun vrouw, verloofde, partner, zus, 
dochter, nichtje, vriendin enzovoorts niet meer te maken krijgen met seksueel overschrijdend gedrag 
waaronder aanranding en verkrachting. Ook hoort hiertoe  dat vrouwen niet langer blootgesteld 
worden aan  digitaal grensoverschrijdend gedrag zoals bij de banga lijsten. 
Je wilt dader gedrag voorkomen. Je wilt dat mannen besluiten dat ze zelf geen dader willen zijn of 
worden en dat ze elkaar aanspreken op dader gedrag.  
 
Zo doordenkend kwamen we bij: wat is dan mooier dan mannen die vertellen hoe dit nare gedrag te 
stoppen. We denken dat een dringend pleidooi van mannen om andere jongens en mannen aan te 
sporen geen grensoverschrijdend gedrag te vertonen juist heel krachtig kan zijn.  
 
Vandaar dat we juist besloten hebben er naar te streven mannen het woord te geven op 30 
november. 
 
Mag ik daarbij nog opmerken dat wij niet de enige zijn die vinden dat we mannen nodig hebben voor 
verandering. In 2022 was “Solidariteit – De kracht voor verandering” het thema van internationale 
vrouwendag. Toen werd gesteld en ik citeer: Al jarenlang strijden vrouwen voor zelfbeschikking, 
individuele rechten , vrijheid  en een gelijkwaardige behandeling. Maar alleen de strijd aangaan met 
vrouwen blijkt een utopie en ook met de emancipatie van de man gaat het niet goed. Wij hebben 
mannen nodig die opstaan en zich hard maken voor emancipatie in de brede zin van het woord. 
Mannen die, net als wij, gelijkwaardigheid nastreven en dit als uiteindelijk doel hebben. Zij zijn nu de 
kracht voor verandering!  



 
Ik neem aan dat ik hiermee jullie inzicht heb gegeven in de overwegingen die geleid hebben tot het 
onderwerp en de voorkeur voor mannelijke sprekers.   
 
Wat jullie vraag over de aansluiting bij de doelgroep, het volgende.  
 
De vrouwen van onze vereniging en ook onze vrouwelijke en mannelijke gasten hebben naar we 
aannemen dochters, vrouwelijke kleinkinderen, schoondochters , vriendinnen, buurvrouwen, 
partners  enzovoorts. Zij hebben dus belang bij gedragscodes die adequaat zijn en het seksueel 
overschrijdend gedrag gaan stoppen. 
Op 30 november hebben ze de mogelijkheid te leren over deze codes en ter plekke of achteraf 
suggesties te doen voor aanpassingen. Zo kunnen zij hun vrouwelijke naasten en alle andere 
vrouwen helpen bij het voorkomen van het grensoverschrijdend gedrag. Zij kunnen het geleerde ook 
uitdragen binnen hun omgeving en zo hun mannelijke naasten stimuleren dader gedrag niet te willen 
en daders aan te spreken op hun gedrag.  
 
Samengevat: wij willen dat grensoverschrijdend gedrag stopt. Daarom willen we juist lezingen van 
mannen die bezig zijn een halt toe te roepen aan seksueel overschrijdend gedrag.  
 
Bovenstaande lezende zullen jullie mogelijk begrijpen dat wij  heel trots waren dat het gelukt is juist 
deze  2 mannelijke sprekers bereid te hebben gevonden. Hoe mooi is het niet dat onze leden en 
andere gasten,  ter plekke suggesties kunnen doen!  
 
Wat betreft  de suggestie voor een vrouwelijke studente in het programma, daar hebben we ook 
over nagedacht. Je zou dan een vrouwelijke studente, een jonge vrouw vragen, ja wat vragen? 
Zeggen dat het erg is, dat weten we al. Zeggen dat het beter moet, dat weten we al. Zeggen dat de 
mannen anders moeten acteren, dat weten we ook al.  Maar de vraag is hoe kan het stoppen? Welke 
maatregelingen moet je daarvoor nemen. Helpt een gedragscode voor studentenverenigingen? 
 
Mocht het zo zijn dat bovenstaande toch nog vragen bij jullie oproept, Greta Noordenbos, eveneens 
lid van deze commissie maar nu op congres en daarna vakantie, heeft me toegezegd dat ze op 22 
oktober telefonisch nog  bovenstaande kan toelichten. Na 7 jaar het keuzevak seksueel misbruik  en 
trauma  bij de klinische psychologie te hebben meegemaakt is zij, evenals Leny en ik van mening dat 
je aandacht voor de slachtoffers moet hebben, maar dat je daar het probleem niet mee oplost. Het 
probleem kan opgelost worden door gedragsverandering bij de mannen.  
 
Wat betreft jullie vraag over de werving en informatie voor de nieuwsbrief, die punten laat ik over 
aan Leny. Waarbij nog even deze opmerking. Het heeft ons veel tijd en moeite gekost om deze 
sprekers bereid te vinden te komen praten. Greta heeft hier prima werk verricht. We willen dan ook 
hen niet verder belasten met vragen over foto’s, loopbaan en motivatie. Wij hopen dat naam, 
functie, organisatie en titel van de lezing volstaat.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Nelleke Leijnse 
Mede namens Greta Noordenbos en Leny Gubbi 
 
De Meern 
11 oktober 2024 
 
 



 
 
 
Nog even een nawoord voor de  goede orde: 
 
De eerste reactie van LKVV was dat zij Jopke van Dobbenburg van de UVSV/NVVSU (Utrechtse 
vrouwelijke studentenverenigingen) hadden benaderd. Natuurlijk hebben we daar, ondanks onze 
voorkeur voor mannelijke sprekers,  geen bezwaar tegen aangetekend. Later bleek  zij niet te 
kunnen. De mannelijke voorzitter van LKVV heeft toen voorgesteld dat hij de lezing zou gaan 
verzorgen. Daar waren we gezien onze voorkeur voor mannelijke sprekers blij mee. Laat duidelijk 
zijn, we hebben bij de LKVV niet om een mannelijke spreker gevraagd, wat we bij Emancipator wel 
bewust hebben gedaan omdat zij zich met mannenemancipatie bezig houden.  
 
 


